

Banner return / Bannerrückgabe

Klaus Kietzmann, EAASDC Bulletin Editor

Banner statistics on homepages

Some homepages (or even some Club magazines) include precise banner statistics with an exact summary of which banners from other Clubs were stolen or how long own banners have been in possession of which club.

I believe that this is a good idea. Other Clubs can `discover` where their own banner is waiting to be collected, especially if a Club does not keep a list of who he handed his own travel banner to.

Years away

It is conspicuous however how many banners have been in the possession of other clubs for many years (e.g. since 16 February 1998) without them being collected. It is especially remarkable if one considers how many of these Clubs in the list are in the local vicinity. These travel banners do not do justice to their name as they do not travel.

Return at Jamborees

It used to be customary for a stolen banner to be returned to a Club representative at the end of a membership meeting held at the next Jamboree.

Nowadays, these banners which belong to other Clubs are presented in a glass cabinet like trophies for years or the Treasurer keeps them at home and it is forgotten to pass them on when a new Treasurer is elected.

It would be in the interest of Square Dancing to revive the old custom and use Jamborees to return travel banners. A short discussion between the Clubs before the Jamboree avoids an unsuccessful attempt at returning the banner.

Banner Stealing Rules

You will find the "Banner Stealing Rules" on the EAASDC homepage:

<http://www.eaasdc.de/download/bannstel.htm>

Translation: Trevor Salisbury

Bannerstatistik auf Homepages

Auf manchen Homepages (bzw. sogar in manchen Clubmagazinen) findet man präzise Bannerstatistiken mit einer genauen Übersicht, wann welche fremden Banner gestohlen wurden bzw. seit wann eigene Banner von welchem Club aufbewahrt werden.

Eine gute Idee, finde ich. So können andere Clubs „entdecken“, wo ihre eigenen Banner darauf warten zurückgeholt zu werden. Insbesondere, wenn ein Club keine Liste führt, an wen er ein eigenes Travel-Banner ausgegeben hat.

Jahrelang in der Fremde

Auffällig aber, wie viele Banner schon jahrelang (z.B. seit 16.02.1998) bei fremden Clubs lagern und nicht zurückgeholt werden. Besonders verwunderlich, wenn dabei viele Clubs aus der näheren Umgebung aufgelistet sind. Diese Travel-Banner machen ihrem Namen keine Ehre und „traveln“ (wandern) nicht.

Rückgabe bei Jamborees

Früher war es üblich, ein gestohlenen Banner nach einem Jahr beim nächsten Jamboree am Ende eines Membership Meetings an einen Clubvertreter zurückzugeben.

Heutzutage werden diese fremden Banner eher jahrelang wie Trophäen in einer Glasvitrine zur Schau gestellt. Oder bei einem Treasurer zu Hause aufbewahrt und beim nächsten Amtswechsel vergessen weiterzugeben.

Es wäre im Sinne des Square Dance, die alte Sitte wieder zu beleben und Jamborees zur Rückgabe von Travel-Bannern zu nutzen. Eine kurze Absprache der Clubs vor dem Jamboree vermeidet einen vergeblichen Versuch der Bannerübergabe.

Banner Stealing Rules

Die „Regeln für den Diebstahl von Klubbannern“ findet Ihr auf der EAASDC-Homepage: